
STATUTÁRNÍ MĚSTO KARVINÁ
Magistrát města Karviné

ZÁPIS

16. řádné zasedaní Zastupitelstva města Karviné, konané dne 09.12.2024
Účast Pozváno Přítomno Omluveno Neomluveno

Členové ZM 41 38 3 0

Vedoucí odborů MMK 10 10 0 0

Občané, hosté 10

Jednání Zastupitelstva města Karviné, které se konalo dne 09.12.2024 od 15:00 hodin v Obecním domě Družba 
v Karviné zahájil a řídil primátor města Ing. Jan Wolf. V době zahájení bylo přítomno 38 členů zastupitelstva 
města, tudíž bylo ZM usnášení schopno. Požádal, aby si členové zastupitelstva a všichni přítomní ztlumili 
mobilní telefony. Členy ZM, kteří tak neučinili, aby se zaregistrovali prostřednictvím hlasovacího zařízení s 
tím, že pokud budou v průběhu jednání odcházet, aby se z něj odhlásili.
Sdělil, že ze zasedání ZM Karviné se omluvili: pan Lukáš Heczko, Ing. Dalibor Závacký a Ing. Petr Mikula. 
Byly určeny tyto sčitatelky: Bc. Petra Klapsiová, Tamara Hercigová, Jitka Korzonková, Romana Plecháčová a 
Ivana Legerová. Hlavní sčitatelkou určil Ing. Blanku Rychlou. Zpracováním zápisu z 16. zasedání 
Zastupitelstva města Karviné pověřil paní Janu Nekardovou. U ní bylo rovněž možno nahlédnout do zápisu ze 
zasedání ZM Karviné konaného dne 04.11.2024, který byl ověřen bez připomínek. Pro potřeby vyhotovení 
zápisu ze zasedání ZM byl pořízen zvukový záznam, se kterým bude následně nakládáno v souladu  se 
zákonem o zpracování osobních údajů. Jako pracovní předsednictvo byla schválena rada města. Předsedající 
připomněl, že se občané mohou vyjádřit ke konkrétním projednávaným bodům, a to dříve, než zastupitelstvo 
přistoupí k hlasování. 

Ing. J. Wolf - sdělil, že ověřovateli zápisu z 16. zasedání Zastupitelstva města Karviné byli navrženi a 
následně po hlasování schváleni Mgr. Aleš Hujík a pan Jakub Šafránek. 

Hlasování:

Pro: 36

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 340

Ing. J. Wolf - řekl, že v programu 16. zasedání ZM Karviné došlo k těmto úpravám:
Bylo navrženo stažení bodu programu č. 17 z odboru majetkového - „Převod pozemků - MERANO a.s.“.
O předloženém návrhu nechal hlasovat. Pro hlasovalo 38, proti 0, zdrželo se 0.
 
Ing. J. Wolf -  zeptal se, zda jsou k takto navrženému programu nějaké dotazy nebo připomínky.  Protože 
tomu tak nebylo, nechal program 16. ZM Karviné schválit.

Hlasování:

Pro: 38

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 341

V souladu s článkem 14.1 JŘ ZM primátor informoval o tom, že člen zastupitelstva, u něhož skutečnosti 
nasvědčují, že by jeho podíl na projednávání a rozhodování určité záležitosti v zastupitelstvu mohl znamenat 
výhodu nebo škodu pro něj samotného nebo osobu blízkou, pro fyzickou nebo právnickou osobu, kterou 
zastupuje na základě zákona nebo plné moci, je povinen dle § 83 odst. 2 zákona o obcích sdělit tuto skutečnost 
před zahájením zasedání zastupitelstva. Dále dle § 8 zákona o střetu zájmu jsou dlouhodobě uvolnění členové 
zastupitelstva a členové rady, kteří nejsou pro výkon funkce dlouhodobě uvolnení, povinni při jednání 
zastupitelstva, ve kterém vystoupí v rozpravě, předložit návrh nebo jsou oprávněni hlasovat, oznámit svůj 
poměr k projednávané věci, jestliže se zřetelem k výsledku projednání věci by jim mohla vzniknout osobní 
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výhoda nebo újma anebo mají-li na věci jiný osobní zájem v jeho průběhu, nejpozději však před tím, než 
zastupitelstvo přistoupí k hlasování; oznámení je vždy součástí zápisu z jednání; oznámení není třeba učinit, 
jde-li jinak o prospěch nebo zájem obecně zřejmý.

1) Termíny konání schůzí RM Karviné a zasedání ZM Karviné na rok 2025

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Termíny konání schůzí RM Karviné a zasedání ZM Karviné na 
rok 2025" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 38

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 342

Návrh byl schválen.

2) Plány práce výborů Zastupitelstva města Karviné na rok 2025

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Plány práce výborů Zastupitelstva města Karviné na rok 2025" 
otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 38

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 343

Návrh byl schválen.

3) Poskytnutí členských příspěvků pro rok 2025 sdružením/spolkům, ve kterých je statutární město 
Karviná členem

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Poskytnutí členských příspěvků pro rok 2025 
sdružením/spolkům, ve kterých je statutární město Karviná členem" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 37

Proti: 1

Zdrželo se: 0 usnesení č. 344

Návrh byl schválen.

4) Zásady k poskytování pracovního volna, náhrad, odměn, příspěvků a cestovného členům 
Zastupitelstva města Karviné

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Zásady k poskytování pracovního volna, náhrad, odměn, 
příspěvků a cestovného členům Zastupitelstva města Karviné" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
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Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 38

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 345

Návrh byl schválen.

5) Zásady pro tvorbu a používání Sociálního fondu zaměstnanců statutárního města Karviná zařazených 
do Městské policie Karviná

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Zásady pro tvorbu a používání Sociálního fondu zaměstnanců 
statutárního města" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 38

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 346

Návrh byl schválen.

6) Návrh rozpočtu statutárního města Karviná na rok 2025 a střednědobého výhledu rozpočtu 
statutárního města Karviná na roky 2026 a 2027

Hlasování: Pro: 38

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 347

Návrh byl schválen.

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Návrh rozpočtu statutárního města Karviná na rok 2025 a 
střednědobého výhledu rozpočtu statutárního města Karviná na roky 2026 a 2027" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
 

 občanka města - vystoupila s prezentací k návrhu rozpočtu města na rok 2025 s tím, že 
prezentace byla přiložena k zápisu. Po prostudování materiálu jí zarazilo, kolik je v rozpočtu položek, u kterých 
byla  uvedena částka 0,00 Kč. V letošním roce to bylo uvedeno celkem u 43 položek ve všech oblastech. 
Rozdělila si je proto do 5 kategorií. V první jsou akce, které byly v roce 2024 ukončeny. Domnívala se, že 
pokud byla nějaká akce v daném roce (2024) ukončena, neviděla důvod, aby byla uvedena v rozpočtu na rok 
2025. Takto to bylo uvedeno u 13 položek. Jako příklad uvedla projekt - "Zvýšení čistící schopnosti stromů 
odstraněním parazitického jmelí", u kterého byla uvedena částka 0,00 Kč s tím, že projekt byl v roce 2024 
ukončen s odkazem na tabulkovou část. Domnívala se, že by se to mělo objevit až v konečné bilanci za rok 
2024. V druhé kategorii se soustředila na akce, které budou financovány z nevyčerpaných prostředků z roku 
2024. Tomu celkem rozuměla, ale na druhé straně neviděla důvod, proč tam není nějaká částka uvedena. 
Protože je konec roku, mělo by se zhruba vědět, kolik peněz se již vyčerpalo. Takto to bylo uvedeno u 17 
položek Jako příklad vybrala projekt "Konektiva PZŠ Dr. Olszaka v Karviné", kde v rozpočtu na rok 2024 byla 
uvedena částka 0,00 Kč. Nakonec se ale něco čerpalo s tím, že projekt se bude ještě dokončovat. Měla tam být 
proto uvedena položka, která by se dala zbilancovat. Ve třetí kategorii byl uveden projekt, který bude 
financován z nevyčerpaných prostředků z roku 2024 a proplacením zálohových plateb z dotačního programu. 
Tomu porozuměla tak, že město musí  v rámci žádosti o dotace něco profinancovat a potom určitou část v 
procentech vrátit zpět. Jako jedna z těchto akcí byla uvedena v odkazu na řádek v tabulkové části. Ve čtvrté 
kategorii bylo uvedeno, že v tabulkové části jsou uvedeny jen očekávané výdaje roku 2024. Znamená to, že 
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nebyl plán, ale budou pouze očekávané výdaje. To by se mělo objevit v bilanci roku 2024 jako nějaké navýšené 
investice. Konkrétně hovořila o rozvojovém projektu EDEN SILESIA, který bude v dalším roce pokračovat. 
Zeptala se, proč tam není uvedena částka na rok 2025. Takto to bylo uvedeno celkem u 12 položek. U poslední 
páté kategorie uvedla otazník. Jednalo se pouze o 1 položku, a to u akce - "Výkupy pozemků průmyslové zóny 
Nad Barborou", kde na rok 2025 byla uvedena částka 0,00 Kč. Zajímalo jí, zda je to proto, že už bylo vše 
vykoupeno a o další pozemky nemá město zájem. Přesto v řádku tabulkové části byla uvedena částka 50.000,-- 
Kč, vyčerpáno bylo 51.474.750,00 Kč a v rozpočtu města na rok 2025 byla uvedena částka 0,00 Kč. Měla za to, 
že pokud už město nebude nic kupovat, v rozpočtu města na rok 2025 by se to už nemělo objevit. 
Požádala proto o vysvětlení, proč tomu takto je.
Ing. R. Piatková, MPA, vedoucí OE - vysvětlila, že k prostudování rozpočtu města na rok 2025 . 

chyběla základní hlavička tří sloupců. V prvním byl uvedený schválený rozpočet na rok 2023 
(opraveno náměstem primátora na rok 2024), kde byly alokovány nějaké peníze. Ve druhém očekávaná 
skutečnost v roce 2024 a ve třetím byl uveden návrh rozpočtu na rok 2025. Takto to  ukládá zákon. Pokud byla 
v očekávané skutečnosti uvedena nějaká částka a akce byla ukončena, řádek s částkou 0,00 Kč tam musí zůstat. 
Dodala, že město má povinnost oznamovat, jak akce, která byla v roce 2024 schválena, proběhla. 
Ing. V. Vantuchová, občanka města - z toho nabyla dojmu, že ten první sloupec byl schválený rozpočet města 
v roce 2024.
Ing. R. Piatková, MPA, vedoucí OE - vysvětlila, že je to tak, pak následuje očekávaná skutečnost a poslední 
sloupec tvoří návrh rozpočtu na rok 2025.

občanka města - dodala, že toto vše by se mělo objevit v bilanci. V rozpočtu měla být 
uvedena čerpaná skutečnost a pak zůstatek. Ale i přesto se domnívala, že v rozpočtu města by měly být uvedeny 
pouze částky, které se předpokládají, že budou v roce 2025 vynaloženy na konkrétní akce. Přečetla si také, že 
rozpočet na další rok by měl být mírně schodkový. Požádala proto o znění zákona, na základě kterého byl 
rozpočet SMK na příslušný rok sestavován.
 Ing. R. Piatková, MPA, vedoucí OE - domnívala se, že si  možná zaměňuje bilanci se 
závěrečným účtem hospodaření města, který bude zastupitelům a občanům předložen v červnu následujícího 
roku po řádném auditu a přezkumu hospodaření města. Zde bývá uveden schválený rozpočet, upravený 
rozpočet, skutečnost a rozdíly. Na závěr sdělila, že občané města mají  možnost seznámit se s rozpočtem města 
na příslušný rok ještě před jeho schvalováním Je  vyvěšen na úřední desce MMK k možnému připomínkování. 
Odbor ekonomický, oddělení rozpočtů následně přijímá připomínky, požadavky a různé dotazy, které následně 
vypořádá. Dosud však této možnosti žádný občan města nevyužil.
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo další nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení 
hlasovat.
Pro hlasovalo 38, proti 0, zdrželo se 0. Návrh byl schválen.

7) Záměr realizovat projekt Festival Železné cyklotrasy - cyklobrána do regionu

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Záměr realizovat projekt Festival Železné cyklotrasy - 
cyklobrána do regionu" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 38

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 348

Návrh byl schválen.

8) Záměr realizovat projekt Restart spolupráce partnerských měst

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Záměr realizovat projekt Restart spolupráce partnerských měst" 
otevřel diskuzi.
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Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 37

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 349

Návrh byl schválen.

9) Záměr realizovat projekt MURAL.GO

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Záměr realizovat projekt MURAL.GO" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 38

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 350

Návrh byl schválen.

10) Přejmenování části ulice Olšiny v městské části Karviná-Staré Město

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Přejmenování části ulice Olšiny v městské části Karviná-Staré 
Město" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 37

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 351

Návrh byl schválen.

11) Návrh na uzavření Dodatku č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace z rozpočtu SMK

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Návrh na uzavření Dodatku č. 1 ke smlouvě o poskytnutí dotace 
z rozpočtu SMK" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 30

Proti: 0

Zdrželo se: 7 usnesení č. 352

Návrh byl schválen.

12) Nabytí pozemku p. č. 648/3 v katastrálním území Louky nad Olší

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Nabytí pozemku p. č. 648/3 v katastrálním území Louky nad 
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Olší" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 38

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 353

Návrh byl schválen.

13) Nabytí pozemku – ČR ÚZSVM

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Nabytí pozemku – ČR ÚZSVM" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 38

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 354

Návrh byl schválen.

14) Převod pozemku p. č. 1624/896 v katastrálním území Karviná-město

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Převod pozemku p. č. 1624/896 v katastrálním území 
Karviná-město" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 38

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 355

Návrh byl schválen.

15) Převod pozemku p. č. 2322/1 v katastrálním území Karviná-město, obec Karviná

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Převod pozemku p. č. 2322/1 v katastrálním území 
Karviná-město, obec Karviná" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 37

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 356

Návrh byl schválen.

16) Převod pozemku p. č. 3445/549 v katastrálním území Karviná-město
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Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Převod pozemku p. č. 3445/549 v katastrálním území 
Karviná-město" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 38

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 357

Návrh byl schválen.

17) Zrušení usnesení ZM č. 195 ze dne 30.10.2023 - Uzavření darovací smlouvy – ŘSaD ČR

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Zrušení usnesení ZM č. 195 ze dne 30.10.2023 - Uzavření 
darovací smlouvy – ŘSaD" otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 38

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 358

Návrh byl schválen.

18) Kupní smlouva - RIVERENZA a.s.

Ing. J. Wolf - k předloženému bodu programu "Kupní smlouva - RIVERENZA a.s." otevřel diskuzi.
 
Diskuze:
  
Ing. J. Wolf - protože se do diskuze nikdo nepřihlásil, nechal o předloženém návrhu na usnesení hlasovat.

Hlasování: Pro: 37

Proti: 0

Zdrželo se: 0 usnesení č. 359

Návrh byl schválen.

19) Nové interpelace členů ZM

Na 16. zasedání ZM Karviné nebyly předneseny žádné nové interpelace členů ZM.

20) Různé - MMK

Ing. M. Hajdušík - za klub KSČM popřál všem krásné vánoční svátky a do nového roku 2025 štěstí a pevné 
zdraví, abychom se mohli společně zase setkávat.
MUDr. M. Szyja - za klub Spolu popřála všem krásné a pokojné vánoce, plné klidu a míru a do nového roku 
2025 vše nejlepší. Dále podala informaci o tom, že v rámci Karvinského vánočního jarmarku má svůj stánek 
také Římskokatolická farnost, ve kterém prodávají své výrobky s tím, že výtěžek z prodeje bude určen na 
dobrou věc. 
p. L. Hammer - za klub SPD popřál všem přítomným v sále krásné vánoční svátky a do nového roku 2025 jen 
to nejlepší. Poděkoval také všem zaměstnancům MMK za veškerou odvedenou práci.
Ing. J. Wolf - za klub SOCDEM a vedení města rovněž poděkoval zastupitelům, zaměstnancům magistrátu za 
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jejich práci a spolupráci v roce 2024, především za přípravu materiálů. Dále popřál řízeným organizacím města 
a také všem lidem, kteří chodí na zastupitelstvo a zajímají se o dění ve městě Karviná. 

21) Různé - Občané

 občanka města – Charitativní cyklistická akce - provedla prezentaci uvedené akce, 
která se bude konat dne 14.06.2025 od 10:00 hodin. Sraz účastníků bude u Kavárny Slivkafé v Karviné-Ráji 
s tím, že registrace na akci bude možná přes internet nebo na místě. Cena pro dospělé 150,-- Kč a děti 50,-- Kč. 
Jsou plánovány dvě trasy, jedna kratší pro děti kolem stadionu a druhá delší kolem karvinského moře. V rámci 
doprovodného programu bude připraveno občerstvení v Slivkafé, hudba prostřednictvím DJ, uskuteční se 
stavění vláčků, slalom na kole nebo koloběžce a další program, hlavně pro děti. Proběhne také prodej výrobků 
s cyklistickou tematikou, např. klíčenka s kolem s tím, že celý výtěžek bude věnován na výzkum pro holčičky 
Karolínku a Miriam, které trpí od narození dětskou mozkovou obrnou a epilepsií. V současné době se naskytla 
možnost zapojit se do generického výzkumu, ve kterém vidí naději na jejich léčbu. Protože výzkum, prováděný 
v Praze, by měl stát 5 mil. Kč, chtějí vybrat co největší částku a přispět k tomu, aby se do něj mohly dívky 
zapojit, což by do budoucna mohlo pomoci i dalším dětem. V rámci prezentace požádala město Karviná o 
dotaci ve výši 50.000,-- Kč na tuto akci. 
Ing. J. Wolf – doporučil, aby se obrátila s tímto požadavkem na náměstka primátora Mgr. Bizońě, který je za 
město Karviná garantem těchto akcí. Dodal, že žádost musí projít určitým schvalovacím procesem.  
  

občanka města – Dění ve městě – v rámci prostudování návrhu rozpočtu na rok 2025 
ji zaujaly některé akce, které by měly být realizovány. Vyjádřila se k akci týkající se stavebních úprav místní 
komunikace tř. Osvobození, kde se mají budovat nové parkovací plochy společně s obnovou dřevin. Zajímalo 
jí, k jaké obnově dřevin má dojít, když se zde v současné době nachází alej vzrostlých lip. Zeptala se, zda o tyto 
vzrostlé stromy město přijde a místo nich tam bude zasazena zeleň nižší. Přesto, že si byla vědoma, že se jedná 
pouze o připravovanou projektovou dokumentaci, bylo by dobré do dokumentace začlenit i velké stromy. 
Dodala, že v poslední době dochází k nadměrnému kácení velkých stromů s tím, že ne vždy bezúčelně. Přestože 
současně probíhá i náhradní výsadba, bude potřeba 40 - 50 let, aby tyto stromy dorostly do patřičné výšky.
Dále si všimla, že v ostatních výdajích 332 je zahrnuto dokončení reminiscence hrobky Larisch-Mönnichů a 
dále tato položka zahrnuje výdaje na pořízení nové sochy u obchodního domu Prior. Nikde však nenašla, o 
jakou sochu by se mělo jednat, zda bude vypsáno nějaké výběrové řízení na zhotovitele.
Vyjádřila se také k akci týkající se likvidace jmelí ve městě, která byla v letošním roce ukončena. Uvedla, že 
jedna věc je plán a druhá skutečnost. Pokud město prezentuje akce, které budou probíhat, nebo již proběhly, 
mělo by být následně provedeno vyhodnocení celé akce. A to nejen z hlediska finančního, ale i z pohledu toho, 
kolik stromů bylo nakonec vykáceno, jaká byla provedena náhradní výsadba apod.
V návrhu rozpočtu na rok 2025 ocenila navýšení částky na zeleň o 5 mil. Kč s tím, že stále u této položky 
postrádá její rozfázování. Chybělo jí např. uvedení částky na pokračující likvidaci jmelí, neboť se domnívala, že 
by v tom mělo město i nadále pokračovat, aby opět nenastala stejná situace, že se budou muset velké stromy 
kácet.
Všimla si také, že je ve městě prováděn ořez keřů maximálně do výšky 1 metr, což mnohdy brání jejich 
rozkvětu a následně pak potravy pro ptáky. Bylo řečeno, že jedním z důvodu prováděno ořezu je zachování 
bezpečnosti ve městě. V této souvislosti poukázala na výměnu veřejného osvětlení. Nabyla dojmu, že po jeho 
současné výměně svítí nové lampy ve večerních hodinách nedostatečně. Místo je osvětleno pouze pod lampou a 
dookola je tma. Dodala, že nové lampy jsou pravděpodobně úspornější, lepší i z hlediska světelného smogu 
s tím, že již nehovořila o nákladech na jejich výměnu. Domnívala se však, že z důvodu intenzity osvětlení by 
mělo dojít k nějakému kompromisu. Na závěr svého vystoupení poděkovala za trpělivost, kterou s ní mají, 
hlavně vedení města, celému zastupitelstvu a také všem zaměstnancům MMK, kteří vycházejí občanům města 
vstříc, za jejich komunikativnost s tím, že doufala, že taková spolupráce bude i nadále. Popřála všem, pokud to 
bude možné lepší nový rok a pevné zdraví.
Ing. J. Wolf – řekl, že na dotazy bude odpovězeno písemně.
    

 občan města - Financování sportovních klubů v Karviné - vznesl dotaz týkající se 
finanční podpory sportovních organizací působících ve městě Karviná. Řekl, že z veřejně dostupných zdrojů je 
zřejmé, že klub házenkářů dostal v únoru 2024 dotaci ve výši 5,5 mil. Kč. Oproti tomu je v registru smluv vidět, 
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že městský fotbalový klub získal v roce 2024 od města přímé dotace ve výši 18 mil. Kč, což je o 230 % vice. 
K tomu je potřeba ještě přičíst nepřímou dotaci fotbalovému klubu hrazenou z rozpočtu města. Na základě 
těchto údajů viděl zjevný rozdíl v přístupu a podpoře těchto dvou klubů. Zeptal se, čím lze takto rozdílný 
způsob podpory zdůvodnit, když je klub házené jednoznačně historicky nejúspěšnějším sportovním klubem ve 
městě. Vyjádření požadoval písemné, a to se započtením všech podpor, tedy i těch, kdy je některý z klubů 
podporován takovým způsobem, že financování jeho činnosti je hrazeno z městského rozpočtu, ale plnění 
směřuje ke třetím stranám.
Dále ho zajímalo celkové procentuální rozložení městských dotací na podporu všech dalších sportovních 
klubů v Karviné, např. lehkoatletického a dalších.
Ing. J. Wolf - řekl, že na dotazy bude odpovězeno písemně.
 

občan města - Připomínka ke Karvinskému zpravodaji - dotázal se, na koho je vlastně tato 
periodika směřována. Konkrétně se vyjádřil k článku“ Srdcaři diskutovali o možném rozvoji našeho města“, ve 
kterém upozornil na některá cizí slova, např. networking, byznys, workshop, getwork, apod. Řekl, že by byl rád, 
kdyby mu někdo tato slova přeložil do češtiny, protože starší občan určitě těmto slovům nerozumí. V uvedeném 
článku se hovoří o tom, že akci organizovala Iniciativa Dokořán s podporou města, kdy její organizátoři 
diskutovali s panem primátorem. Uvedl, že tento článek navazuje na to, na co se na minulém zastupitelstvu ptal. 
Tedy co budeme dělat pro to, aby město nestárlo, mladí lidé zde zůstávali, měli práci, bydlení a podmínky ke 
spokojenému životu. Dále sdělil, že se v článku hovoří o tzv. blokátorech s tím, že mezi nejčastěji zmiňovanými 
je absence nabídky atraktivních míst, s čímž nemohl souhlasit. V této souvislosti poukázal na předražené 
nájemné nejen bytů, ale i nebytových prostor k podnikání od společnosti Heimstaden. V řadě provozovnách 
nebo podnicích na území města, či v okolí se pracuje pouze na 70 %, převážně z důvodu nedostatku zakázek. 
Řada lidí si musí hledat druhou práci, aby se uživili a zaplatili drahé nájemné. Nakonec provedl srovnání platů u 
nás a v Německu u různých profesí.
Ing. J. Wolf - řekl, že na dotaz bude odpovězeno písemně.
   

občan města - Stará Karviná - průmyslová zóna - poukázal na slova pana primátora, která 
uvedl na facebooku ohledně průmyslové zóny Panattoni Smart Park Karviná, že v Karviné není žádná jiná 100 
ha plocha, kterou by bylo možné pro tento účel momentálně využít, a to jak z pohledu odborníků tak i úřadů. 
Plocha, která je vymezena v lokalitě Hohenegger, je omezena starou ekologickou zátěží po bývalé koksovně, 
nachází se zde nebezpečné těžké kovy. Zajímalo ho proto, jací úředníci a úřady to zkoumali. Jaké jsou další 
důvody nebo studie, které tuto ekologickou zátěž dokládají. Kdy byla naposledy změřena ekologická zátěž, 
jakým způsobem by se likvidovala a jestli to magistrát nějaký způsobem taky řeší. Zda to bylo někdy 
projednáváno s ministerstvem životního prostředí a zda mohou být v likvidaci zátěže využity zkušenosti z města 
Ostravy (oblast Karolína a Dolní Vítkovice). Dodal, že koksovna měla rozlohu cca 1500 ha, což je více, jak 
požadovaná plocha.
Dále reagoval na vyjádření v médiích, že na území Karviná-Doly jsou černé skládky a nálety.Zeptal se, jak 
často se těmito místy projíždí hlídky MP Karviná. Jakou součinnost má město domluvenou s majitelem 
pozemku, tedy společností Asental vlastněnou panem . Dodal, že vlastníkovi ze zákona o obcích 
vyplývá povinnost bránit ve  výskytu a v šíření škodlivých organizmů. Na předmětném území je ve výrazné 
míře rozmnožena např. křídlatka, která je všeobecně považována za invazní plevel, na jejíž likvidaci jsou 
dokonce vypsány státní dotace. Majitel však v tomto směru nevykazuje sebemenší aktivitu. Na základě stejného 
zákona má majitel povinnost dbát, aby se na jeho vlastněných pozemcích nevyskytovaly černé skládky, nebo 
jiné objekty hyzdící vzhled obce. Proto vznesl dotaz, jaké kroky činí město směrem k prosazení zákonných 
povinností vlastníka. Požádal o písemný souhrn všech opatření, které město vůči společnosti Asental 
podniklo a zároveň písemnou odpověď na všechny jeho otázky a dotazy.
Ing. J. Wolf – řekl, že na dotazy bude odpovězeno písemně.
  

občanka města - Dopravní situace ve Staré Karviné - vznesla dotaz k dopravní 
situaci, a to v blízkosti Kostela sv. Petra z Alkantary, Jedná se o nebezpečný úsek na komunikaci, která odděluje 
hřbitov od kostela. Již delší dobu zde není vybudován přechod, ale pouze bariéry uprostřed silnice určené pro 
přechod chodců. Dodala, že již v minulosti zde došlo k několika smrtelným úrazům.  Zeptala se, zda již město 
podniklo nějaké kroky k řešení této dopravní situace, nebo zda případně hodlá tuto situaci nějakým způsobem 
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řešit, a to i přesto, že majitelem této komunikace je ŘSD. Byla přesvědčena, že město má nějaké možnosti, jak 
tuto situaci vyřešit.
Ing. J. Wolf - řekl, že na dotaz bude odpovězeno písemně.
   

občan města - ve svém vystoupení se zaměřil na aktuální dění nejen ve městě, ale i v celém 
světě. Upozornil na některá místa se zvýšenou trestnou činností, která jsou často spojována s výtržnostmi, 
fetováním, prodávání drog dilery, rušením nočního klidu, čímž je ohrožena bezpečnost ostatních občanů v 
některých částech města Karviné, zejména v Karviné-Novém Městě, Ráji, Dubině v Karviné-Hranicích apod. 
Hovořil také o narušených mezilidských vztazích, šikaně ve školách, upozornil na zvýšený nepořádek u 
některých objektů, kde se srocují bezdomovci a nepřizpůsobiví občané. Dále upozornil na omezování slova na 
facebooku. Poukázal mimo jiné také na dobré akce, které se ve městě konají, nadační činnost a podporu 
potřebným. Vyjádřil se k investičním akcím a projektům, které byly ve městě zrealizovány a přispěly k jeho 
zkrášlení, což občané města velmi oceňují. Nakonec ocenil a zároveň poděkoval městu za pomoc, která byla 
poskytnuta Klubu krojovaných horníků s tím, že jejichž činnost byla také podpořena z rozpočtu města.
 

Ing. J. Wolf - protože byly projednány všechny body programu, jednání 16. zasedání Zastupitelstva města 
Karviné ukončil.
Na závěr zasedání Zastupitelstva města Karviné popřál všem přítomným příjemné prožití vánočních svátků, 
hlavně hodně zdraví, úspěchů a spokojenosti v novém roce 2025.
 
Řekl, že na dalším zasedání Zastupitelstva města Karviné se zastupitele sejdou v pondělí 03.02.2025 v 15:00 
hodin s tím, že místo konání bude dodatečně upřesněno. 
 
  
Přílohy k zápisu: 
Příloha č. 1 - Program 16. zasedání ZM Karviné konaného dne 09.12.2024
Příloha č. 2 - Usnesení 16. zasedání ZM Karviné konaného dne 09.12.2024
Příloha č. 3 - Hlasování 16. zasedání ZM Karviné konaného dne 09.12.2024

 
 
 Ing. Jan Wolf, v. r. 
.................................
Ing. Jan Wolf
primátor
 
   
 
Ověřovaté zápisu:
 
 Mgr. Aleš Hujík, v. r.
...................................
Mgr. Aleš Hujík
 
 
 Jakub Šafránek, v. r.
...................................
Jakub Šafránek
 
  
Zapsala: Jana Nekardová, v. r., zaměstnankyně Oddělení KP
Karviná dne 13.12.2024
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